
ZPRÁVA O ČINNOSTI ETICKÉ KOMISE UNIVERZITY OBRANY V BRNĚ 

ZA KALENDÁŘNÍ ROK 2020 

Složení komise k 31. 12. 2020: 

doc. PhDr. Ivana NEKVAPILOVÁ, Ph.D., FVL - předsedkyně 

kpt. Mgr. Klára DUŠKOVÁ, FVZ 

PhDr. Libor FRANK, Ph.D., CBVSS  

Mgr. Robert HELÁN, Ph.D., CJV 

nprap. Martin KRUŠINA, ŠP 

Mgr. Martina POSPÍŠILOVÁ, Oddělení rektorky - právní podpora   

pplk. PhDr. Jiří SEKANINA, Ph.D., CTVS 

rtm. Stanislav SOLČANSKÝ, student FVT 

prof. Ing. Václav TALHOFER, CSc., FVT 

      Mgr. Jiří ŽERAVÍK, Ph.D., ÚOPZHN 

 

Etická komise Univerzity obrany v Brně (EK UO) zahájila k 1. 1. 2020 druhé funkční období 

své činnosti ve výrazně změněném složení (50% nových členů). Kontinuita v činnosti komise 

byla zachována. V průběhu roku zaniklo členství v komisi pplk. dr. Ing. Aleně Tokárové,  

v souvislosti s ukončením jejího služebního poměru u složky Univerzity obrany v Brně ke konci 

měsíce června. Jejím nástupcem byl ke dni 20. 7. 2020 R-V jmenován Mgr. Jiří Žeravík, Ph.D. 

Komise stále, jako i v minulých letech, pracovala bez tajemníka. Tuto funkci zastávala její 

předsedkyně.  

V hodnoceném období EK UO řešila celkem pět podání z podezření na porušení Etického 

kodexu UO. Z tohoto počtu se tři vztahovala k čl. 4 písmene a) (podezření z plagiátorství 

v habilitačních pracích) a dvě k čl. 2 bodu 7 kodexu (podezření na zneužití pravomoci). Dále 

posoudila na základě žádostí řešitelů a vydala doporučující stanoviska k pěti výzkumům 

zaměřeným na lidské objekty zkoumání.   

Na základě vlastních zjištění a posudků externího odborníka etická komise ve vydaných 

stanoviscích konstatovala, že se podezření na plagiátorství v posuzovaných habilitačních 

pracích nepotvrdilo.  

Obě podání z podezření na zneužití pravomoci byla postoupena managementu univerzity 

k řešení v rámci správního řízení. 

V souvislosti se změnami ve vedení univerzity a požadavky na svoji činnost EK UO  

zpracovala na konci kalendářního roku návrh novely Směrnice R-V č. 2/ 2017 (Jednací řád EK 

UO) a předala managementu školy.  

Práci komise po celý rok provázela epidemiologická opatření proti Covid-19, která 

neumožňovala organizaci prezenčních zasedání podle aktuálních potřeb komise. K zajištění 

činnosti komise tak byla výjimečně využita ve většině řešených případů především písemná 

elektronická a on-line komunikace. I s omezenými možnostmi komise pracovala intenzivně a 

zodpovědně posuzovala zaslané podněty i žádosti.  

Schváleno Etickou komisí UO (8 hlasů pro, 0 proti, 0 se zdržel):  10. 12. 2020  


